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NEWSCOPE   
龍騰文化全球資訊網：http://www.lungteng.com.tw（本刊物同步刊載於龍騰文化全球資訊網，歡迎教師、同學下載）
National News
Worst-Ever Storm Strikes Island
he deadliest Typhoon to strike Taiwan in over 50 years made landfall on August 8th and wreaked widespread devastation across southern and central parts of the country.  Typhoon Morakot blew sustained winds of up to 150 kilometers per hour and dumped close to three meters of rainwater in certain areas.  Clean-up and recovery efforts are still underway and local and national authorities are still trying to assess the damage of the worst natural disaster to hit Taiwan since the 921 Earthquake of a decade ago.

Experts claim that after months of near-drought conditions the parched ground was unable to sufficiently absorb the extreme amounts of water brought by the storm, causing massive mudslides and landslides.  These were among the worst experienced on the island in recorded history and washed away entire villages, including Xiolin, a small mountain hamlet in Kaohsiung County.  While the official death toll currently stands at over 120 lives, it is expected that the number could rise to as many as 500, since a great many people are still missing.  The economic toll of the disaster has yet to be properly assessed, but agricultural losses alone have been estimated at as much as NT$15 billion.

The government has come under sharp criticism from concerned groups that felt it wasn’t doing enough to evacuate the local residents who were cut off by the storm.  President Ma Ying-jeou accepted personal responsibility, although he maintains that the government has done everything in its power to bring aid and relief to the people affected.  As per the standards set in the aftermath of the 921 Earthquake, the family of each victim killed in the storm will receive NT$1,000,000 in compensation and people who were seriously injured will be awarded NT$250,000.
　　 1.
According the article, which of the following is false? 


(A) Some victims of the typhoon will receive money from the government.


(B) Typhoon Morakot was Taiwan’s worst natural disaster in the last ten years.


(C) The loss of fruit, vegetables and farm animals may amount to up to NT$15,000,000,000.


(D) President Ma was responsible for the typhoon.

　　 2.
What is meant by the word “parched”? 


(A) mountainous
(B) wooded
(C) uneven
(D) dry

　　 3.
What can be inferred from the article? 


(A) Some of the missing people may have died in the storm.


(B) Taiwan is certain to be hit by even deadlier storms in the future.


(C) The President will probably resign due to the criticism he has faced.


(D) Typhoon Morakot was costlier than the 921 Earthquake.
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( Patterns
The economic toll of the disaster has yet to be properly assessed, but agricultural losses alone have been estimated at as much as NT$15 billion.

= The economic toll of the disaster has not been properly assessed (yet), but agricultural losses alone have been estimated at as much as NT$15 billion.

(本句中 “have/has yet to VR” 的用法，與 “have/has not + p.p.” 相同。

．The date of their wedding has yet to be announced. 
= The date of their wedding hasn’t been announced (yet).
（他們婚禮的日期還未正式宣布。）

．The living conditions in this area have yet to be improved. 
= The living conditions in this area haven’t been improved (yet).
（這個地區的生活環境尚未改善。）

( Translation
　　　　　　　　　　　　　　　　　史上最慘風災重創寶島
世紀以來襲擊臺灣最致命的颱風在八月八日登陸，且造成了臺灣南部及中部大規模的破壞。莫拉克颱風帶來每小時高達150公里的持續強風，並在某些地區降下近3公尺的雨量。清理及復原的工作仍在持續進行中，而地方及國家有關當局仍試著估計這個自十年前921地震之後，侵襲臺灣最嚴重的天災所造成的損失。


專家宣稱，在好幾個月來近乎乾旱的天氣情況下，極乾燥的地面無法充分吸收這個造成大規模土石流及山崩的颱風所帶來的極大雨量。這是臺灣史上所遭遇到最嚴重的幾個土石流及山崩，且沖走了整個村落，包括一個位於高雄縣的山中小村落，小林村。雖然目前官方統計的死亡人數為120多人，但因為還有很多人失蹤，預計這個數字可能會上升到多達500人。這次災難的經濟損失還未完整地估算出，但光是農業的損失已估計高達新臺幣150億元。


政府已面臨來自憂心的團體的強烈批評，他們認為政府在撤離被颱風所困的當地居民時，做得並不夠多。總統馬英九接受責難，雖然他堅稱政府已盡其所能來救援以及援助受風災影響的人。根據921地震後的災難補助標準，在風災中喪生的罹難者家屬可獲得新臺幣100萬的賠償，而受重傷的人可獲得新臺幣25萬元。
( Answer
(1) D　(2) D　(3) A
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International News
 Honor Killing in Canada
he issue of honor killing has been brought to light once again in the Western world after an Afghan immigrant to Canada was charged with killing his wife and three teenage daughters in an apparent attempt   (1)   the honor of his family.  The man had allegedly taken two wives in Afghanistan, a common practice in that country where polygamy is not against the law, but then moved to Canada   (2)   people are only permitted to have one spouse.  Authorities claim that the man tried to set things right in the custom of his homeland by murdering his first wife and three of the seven children they had together.  He put them in a car which he then drove into a canal where they all drowned.    (3)   the discovery of the car and the bodies three weeks later, the police received reports from acquaintances of the man that the deaths were likely the result of an honor killing.    (4)   a police investigation, arrests were made and the man and his accomplices were charged with murder and are awaiting trial.

Honor killings occur when a female member of a family   (5)   improper moral behavior that has disgraced the family name. The reasons for honor killings are numerous but many   (6)   something as simple as wearing clothing that   (7)   inappropriate, being in a relationship that other family members disapprove of or even just talking to a man who is not a relative.  The girl or woman is then killed by a male family member,   (8)   a father, brother, uncle or even a son.  The brutal custom   (9)   for centuries and is still practiced in countries such a Pakistan, India and Afghanistan.  Experts estimate that as many as 5,000 girls and women and   (10)   even some men die in honor killings each year. 
(Multiple Choices
　　 1. 
(A) to save  
(B) in saving  
(C) for saving  
(D) to be saved

　　 2.
(A) that  
(B) which  
(C) where  
(D) there

　　 3.
(A) In  
(B) Upon  
(C) At  
(D) To

　　 4.
(A) Besides  
(B) Before  
(C) After  
(D) Despite

　　 5.
(A) has accused of  

(B) has been accused of 

(C) has accused  

(D) has been accused
　　 6.
(A) from  
(B) stem from  
(C) in   
(D) result in

　　 7.
(A) regards  
(B) is regarded  
(C) considers  
(D) is considered

　　 8.
(A) especially  
(B) rarely 
(C) scarcely  
(D) typically

　　 9.
(A) exists  
(B) is existing  
(C) is existed  
(D) has existed

　　 10.
(A) usually  
(B) hardly  
(C) occasionally  
(D) normally
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( Patterns
Upon the discovery of the car and the bodies three weeks later, the police received reports from acquaintances of the man that the deaths were likely the result of an honor killing. 

= Upon discovering the car and the bodies three weeks later, the police received reports from acquaintances of the man that the deaths were likely the result of an honor killing. 

= As soon as the police discovered the car and the bodies three weeks later, the police received reports from acquaintances of the man that the deaths were likely the result of an honor killing. 

( “as soon as”（一……就……）為一連接詞，用以連接兩個子句。而當前後兩個子句的主詞相同時，可將 “as soon as” 改為 “upon” 或 “on” ，而其後的主詞省略，而動詞改為動名詞或以名詞的方式來表示。

．As soon as the baby saw her mother, she started to smile. = On seeing her mother, the baby started to smile.

（一看到媽媽，這個寶寶就開始微笑。）

 ．As soon as they arrived at the hotel, they called their family. = Upon the arrival at the hotel, they called their family.

= Upon arriving at the hotel, they called their family.（他們一到達飯店，就打電話給家人。）
( Translation

　　　　　　　　　　　　　 　　　加拿大的榮譽謀殺事件
一位加拿大的阿富汗移民，被控以顯然企圖挽救其家人名譽，而殺害妻子和三個十幾歲的女兒後，榮譽謀殺的議題再次在西方世界揭露。這個男人被指控在阿富汗娶了兩位妻子，這其實是很常見的，因為在他的國家一夫多妻並不違法。但他後來搬到了加拿大，在那裡人們只被允許能有一個配偶。有關當局宣稱，這個男人以他在祖國的習俗，也就是以謀殺他的第一個妻子及他們共有的七個小孩中的三位來解決問題。他把他們放到一輛車子裡，並把車子開入一條運河，讓他們溺死。當車子和屍體在三個星期後被發現，警方就從認識這位男子的人中得到消息，指出這些人的死有可能就是榮譽謀殺的結果。警方調查後即進行逮捕，而這個男子及其共犯被以謀殺罪起訴，並等待審判。

　　榮譽謀殺是當一個家庭中的女性成員，被指控有不當的道德行為，使家庭的名聲蒙羞而發生的。榮譽謀殺的原因有很多，但其中很多是源於像是穿著被認為不恰當的服裝，或有一段其他家庭成員不贊成的感情關係，或甚至只是跟一位不是親戚的男性交談這麼簡單的原因。這樣的一個女孩或婦女會被一個男性的家庭成員殺害，通常是父親、兄弟、叔叔、伯伯或甚至是兒子。這個殘忍的習俗已經存在好幾世紀，且在像是巴基斯坦、印度及阿富汗這樣的國家仍然存在。專家估計，每年有多達五千名女孩及婦女，而偶爾甚至有些男人，死於榮譽謀殺。
( Answer
(1) A　(2) C　(3) B　(4) C　(5) B　(6) B　(7) D　(8) D　(9) D　(10) C
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Before You Read





(在太平洋（the Pacific Ocean）所形成的熱帶氣旋（tropical cyclone）稱為颱風（typhoon）。在大西洋（the Atlantic Ocean）所形成的則稱為颶風（hurricane）。而在印度洋（the Indian Ocean）所形成的則稱為旋風（cyclone）。莫拉克颱風因為挾帶著極大的雨量，使得山區形成多處的堰塞湖（landslide dam, barrier dam, debris dam），而堰塞湖的潰堤則對下游的村落造成重大威脅或破壞。
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Before You Read





(1. 雖然世界上大部分的社會都實行一夫一妻（monogamy）制度，但在回教（Muslim）社會以及少數地區，一夫多妻制度（polygamy）仍然存在。


2.	榮譽謀殺（honor killing）的執行者，通常是被認為有罪或有辱門風的女性的男性家族成員，然有時家族成員也會逼迫女性以榮譽自殺（honor suicide, forced suicide）的方式，結束自己的生命，維持家族的榮譽，並避免可能會遭受的身體上的折磨（torture），或在執行完榮譽謀殺後，男性的家族成員必須負法律的責任。
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